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Z A P I S N I K 

 

 

Sednici su učestvovali: Driton Selmanaj, Mërgim Lushtaku, Albert Kinolli, Avdullah Hoti, Emilija 

Rexhepi i Andin Hoti. 

 

Odsutni: Faton Topalli, Valon Ramadani, Etem Arifi, Ali Lajçi i Verica Ćeranič. 

 

Pomoćno osoblje: Antigona Ibraj, Mehmet Simnica i Ajet Avdullahu. 

 

Drugi učesnici: Sami Kurteshi, poslanik VV, Fatmir Gashi i Ahmet Ismaili iz MF, Shkëlqim Xhema, 

Qerkin Morina i  Violeta Smajlaj iz OKA, Arton Demhasaj iz ÇOHU, Loren Hyseni iz KDI-a i  

Nehat Dervishi iz OEBS.  

 

Sednici predsedavao: Driton Selmanaj, predsednik komisije. 

 

 

Dnevni red: 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa održane sednice od 23.01.2019; 

3. Razmatranje Izveštaja revizije o finansijskom upravljanju i kontrole javnog duga za 

period 2009-2017; 

4. Pokretanje procedure za reviziju finansijskih izveštaja političkih subjekata za 2018. 

godinu; 

5. Ostalo. 

 

  Predsednik, nakon što je ustanovio da su ispunjeni uslovi za početak sednice, otvorio je sednicu 

prema dnevnom redu. 

 

 



 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

     Dnevni red je usvojen bez promena. 

 

 

 

      

2.Usvjanje zapisnika sa održane sednice od 23.01.2019; 

 

Zapisnik sa sednice održane 23.01.2019., usvojen je bez primedbi. 

 

3.Razmatranje Izveštaja revizije o finansijskom upravljanju i kontrole javnog duga za 

period 2009-2017; 

 

 

 

Predsednik - obavestio je poslanike da na osnovu plana rada komisije za 2019.god. mi smo  podelili 

izveštaje o reviziji za izvestioce u skladu sa planom rada Komisije za 2019.god. izveštavaoc za 

razmatranje revizorskog  izveštaja o finansijskom upravljanju i kontroli javnog duga za period 

2009-2017  je g. Avdullah Hoti. Sa ovim je otvorena diskusija. 

 

Avdullah Hoti – Naglasio je da je Izveštaj o reviziji finansijskog upravljanja i kontrole javnog duga za 

period 2009-2017. god., izveštaj pripremljen od strane Nacionalne revizorske kancelarije. Naše 

institucije su počele da preuzimaju javni dug od 2009. godine, prvi put od strane Svetske banke. Do 

kraja 2017. godine javni dug dostiže iznos od preko 1 milijarde evra ili izražen u procentima od 

16,63%. Tako je ovaj procenat znatno ispod dozvoljenog nivoa javnog duga koji je dozvoljen do 40% 

BDP-a. Ministar finansija je uspeo da drži javni dug pod kontrolom ispod dozvoljenog nivoa, a 

najveći deo duga je u drugim valutama, a ne u evru, što nije pod uticajem kretanja valuta na svetskim 

tržištima. Tako da samo 16% javnog duga Kosova ima promenjivu valutu. Na osnovu izveštaja o 

reviziji, NAO je otkrio kašnjenja u pokretanju procedura za dobijanje javnog duga, ovo odlaganje je 

napravljeno od strane MIP u samo jednom slučaju. Prema važećem zakonodavstvu, MIP je dužan da 

omogući pokretanje postupka za dobijanje javnog duga. Drugi nalaz odnosi se na neslaganje u 

sporazumu o finansiranju između Republike Kosovo i Međunarodne asocijacije za razvoj projekta 

reforme zdravstva u iznosu od 18,613,139 €, koji je Skupština ratifikovala 26. marta 2015. godine, u 

tekstu na engleskom jeziku člana II - Finansiranje, stav 2.05, predviđa kamatnu stopu od 1,25%. Ali 

ovaj tekst ne postoji čak ni u tekstu na albanskom jeziku. Drugi nalaz je o ne upotrebi sredstava koja 

se dobijaju u obliku javnog duga, ali to je na nivou odgovornosti institucija koje se bave upotrebom 

ovih sredstava, a ne od strane Ministarstva finansija. 

 

 



Međunarodni dug koji je ratifikovan do kraja 2017. godine iznosi 1.080.000.000 evra. Od toga, 

povučena sredstva iznose 784.660.000 evra, au nedostatku odgovarajućih priprema za početak 

realizacije projekta, nenaplaćena vrednost kredita do kraja 2017. godine iznosila je 295.800.000 evra. 

Kao rezultat toga, Vlada Kosova plaća naknadu za obaveze za vrednost angažovanih sredstava koja 

nisu povučena. Plaćeni iznos naknada za ne povučene zajmove od strane zajmoprimca iznosi 890.000 

evra. Takođe 10% javnog duga koji još nismo nasledili od Pariskog kluba, ali to se može vršiti  

kasnije. Takođe imamo u materijalu, strategiju javnog duga 2019-2021, koja je uzela u obzir 

postavljene ciljeve za javni dug. 

 

Sami Kurteshi – pitao je zamenika ministra Gashi, za ovo zalaganje sredstava, mi plaćamo naknadu 

za ne upotrebu ovih sredstava. Da li neko odgovara o ovom pitanju i ko je odgovoran? Zašto su ta 

sredstva tražena a nisu korišćena? Da li postoji neki projekat ili plan prethodno pre nego što se zatraže 

ovi fondovi ili se samo zahteva da plate veoma visoku godišnju naknadu, jer ove naknade se plaćaju 

od sredstava građana. 

 

Zamenik ministra,Fatmir Gashi, - rekao je da što se tiče javnih dugova će biti mnogo efikasniji, kao 

i u  upotrebi sredstava gde će biti mnogo aktivniji. U ovom izveštaju je utvrđeno da je MF poštovalo 

dozvoljeni limit duga i da trend razvoja državnog duga ne predstavlja nikakvu pretnju finansijskoj 

stabilnosti zemlje. Konstatovano je da je MF veoma efikasno u evidentiranju, obradi, registraciji i 

izveštavanju o javnim dugovima, kao i poštovanju ugovora o javnom dugu u skladu sa utvrđenim 

rokovima. Uspešno i pravovremeno smo ostvarili plan implementacije preporuka i dalji napredak u 

oblasti javnog duga koji je na planiranom nivou i u skladu sa programom javnog duga. Javni dug na 

kraju 2018. godine iznosio je 12 posto. Ako pogldedate 2017, 2016, 2018. vi vidite da smo bili veoma 

oprezni oko zaduživanja, posebno u pogledu korišćenja sredstava, to je izazov sa kojim se čak i mi 

borimo. I naglašavam da će se promenom Zakona o javnom dugu povećati odgovornost i dva puta 

godišnje izveštavati Vladu u vezi stanja javnih dugova gde se nalazi i Vlada. U ovom izveštaju je 

predstavljeno da je MF poštovalo korake koje je preduzelo. Ovo je izjava Ministarstva finansija o 

nalazima Izveštaja o reviziji finansijskog upravljanja i kontrole javnog duga za period 2009-2017.god.  

 

 Predsednik, posto nije bilo rasprave za ovu tačku, predložio je ovaj zaključak. 

 

                                              Zaključak     

KNJF, je odlučio da se Revizorski izveštaj o finansijskom upravljanju i kontroli javnog duga za period 

2009-2017. da se ne proslede u Plenarnoj sednici. Moguće preporuke će biti razmatrane na narednom 

sastanku komisije  i biće dostavljene Ministarstvu finansija. 

 

4.Pokretannje procedure za reviziju finansijskih izveštaja političkih subjekata za 2018. 

godinu; 

 



Predsednik, - je obavestio poslanike da je uprava pripremila zapis  na osnovu Zakona o finansiranju 

političkih subjekata, radi se o pokretanju procedura Revizije finansijskih izveštaja političkih subjekata 

za 2018. godinu. 

 

                                            Zaključak     

 

KNJF, - odlučio je da ovlasti Skupštinsku upravu da preduzme potrebne radnje za podnošenje zahteva 

za otvoreni poziv prijavljivanja, za izbor najmanje 10 ovlašćenih revizora koji će vršiti reviziju 

godišnjih finansijskih izveštaja političkih subjekata za 2018. godinu. 

 

5. Ostalo  

Predsednik – pitao je,  da je povodom obilježivanja 11. godišnjice nezavisnosti dodeljen iznos od 

500 hiljada evra, u odnosu na 2017. godinu, koja je bila jubilarna godišnjica, dodeljeno je 70 hiljada 

evra. Zašto se taj iznos sredstava nije planirao ranije kada je poznat datum Dana nezavisnosti? Zašto 

ovoliki iznos. Za nas to je desetostruko povećanje troškova, koje su aktivnosti bile više nego prošle 

godine, kao što sam primetio osim koncerta ove druge troškove ne znam kako to opravdati? Ovim je  

otvorio diskusiju. 

Zamenik ministra, Fatmir Gashi - rekao je da ne mogu da odgovorim jer to nije u mojoj nadležnosti. 

To je odluka Vlade, a sada ne pripada meni da opravdavam ili kritikujem. To je odluka koju je doneo 

Vladin kabinet.  

 

 

Zaključak  

KNJF je odlučio da u narednoj sednici komisije, da se poziva i premijer Kosova, da bi obrazložio 

odluke o pražnjenju programa (232), nepredviđeni izdaci iz ekonomske kategorije rezervi. 

 

 

Sednica je završena u 11:30. časova 

                                                                      Predsednik komisije,                                  

Pripremio:                                 ___________________ 

Pomoćno osoblje komisije                             Driton Selmanaj  

  

 


